



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນະຖາວອນ

ກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ

ກົມຂົວທາງ

**ໂຄງການປັບປຸງ ແລະ ສ້ອມແປງ ທາງຫຼວງແຫ່ງຊາດ ເລກທີ 13 ໃຕ້
(ກມ 21 ຫາ ກມ 71)
(NR13SE)**

ສະບັບ C-3

ແຜນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ

Stakeholder Engagement Plan (SEP)

(ຮ່າງສໍາລັບການປຶກສາຫາລື ແລະ ເຜີຍແຜ່ຕໍ່ສາທາລະນະ)

CONSULTANT:



ISO 9001:2015 CERTIFIED

ລັດວິສະຫະກິດ ວິສະວະກໍາ ຄົມມະນາຄົມ

LAO TRANSPORT ENGINEERING CONSULTANT

Souan Mone KM 5, Thadeua Road, Vientiane, Lao PDR

Tel.: (+856 21) 313510, 313761, 312840; Fax: 314811

e-mail: ltec@laotel.com. Homepage: www.ltec.com.la

ສະຫຼຸບຫຍໍ້

ແຜນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໄດ້ຖືກອອກແບບມາເພື່ອແນະນຳຂະບວນການປຶກສາຫາລື ແລະ ການສະໜອງຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ ແລະ ຄວາມຄິດເຫັນຂອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງທັງຫມົດກ່ຽວກັບໂຄງການ ແລະ ກິດຈະກຳທີ່ລົງທຶນໃນລະໄລຍະຕ່າງໆ, ແນໃສ່ເພື່ອຮັບປະກັນການເຂົ້າເຖິງ ແລະ ຄວາມເໝາະສົມທາງດ້ານວັດທະນະທຳ, ໂດຍຄຳນຶງເຖິງຄວາມຕ້ອງການ ຂອງປະຊາຊົນບັນດາຊົນເຜົ່າ, ບັນຫາທາງດ້ານ ຄວາມດ້ອຍໂອກາດ, ພາສາ, ຄວາມຮູ້ໜັງສື, ການຍິນຍອມ ແລະ ມາດຕະການປົກປ້ອງເດັກ.

ແຜນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໄດ້ຖືກພັດທະນາໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບ ລະບຽບການຂອງຊາດ ແລະ ນະໂຍບາຍດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ ຂອງ AIIB ເຊັ່ນ: ດຳລັດວ່າດ້ວຍການປະເມີນຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ, ເລກທີ 389/ກລ, ລົງວັນທີ 20 ຕຸລາ 2022 (ມາດຕາ 39), ດຳລັດວ່າດ້ວຍການຊົດເຊີຍ ແລະ ການຈັດສັນຍົກຍ້າຍ ສຳລັບໂຄງການພັດທະນາ ເລກທີ 84, ລົງວັນທີ 5 ພຶດສະພາ 2016 (ມາດຕາ 9), ພາກທີ 65 ຂອງ ESP ຂອງ AIIB ແລະ ESS1.

ໃນລະຫວ່າງຂະບວນການສຶກສາ ESIA ສຳລັບໂຄງການ NR13SE ບັນຊີລາຍຊື່ຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງໄດ້ຖືກກຳນົດ ແລະ ມີສ່ວນຮ່ວມໃນການພິຈາລະນາໃນລັກສະນະດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້: i) ຜົນກະທົບຂອງໂຄງການທີ່ມີທ່າແຮງໃນໄລຍະວົງຈອນຂອງໂຄງການ ໂດຍເນັ້ນໃສ່ໄລຍະການດຳເນີນງານ; ii) ປະເພດຂອງການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໂດຍອີງຕາມລະບຽບການຂອງຊາດ ເຊັ່ນດຽວກັນກັບ ຂອງ AIIB ESP; iii) ປະຊາຊົນ/ອົງການຈັດຕັ້ງທີ່ອາດໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ (ທາງກົງ ແລະ ທາງອ້ອມ) ຈາກຜົນກະທົບທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນໃນຂອບເຂດຂອງໂຄງການ; iv) ກຸ່ມຄົນດ້ອຍໂອກາດ ແລະ ບໍ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່ສົ່ງເສີມການມີສ່ວນຮ່ວມເປັນພິເສດ.

ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ກຳນົດພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງແລ້ວ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໄດ້ຖືກຈັດປະເພດໂດຍອີງໃສ່ຄວາມເປັນຫ່ວງກ້ຽວຂ້ອງຂອງເຂົາເຈົ້າ ກ່ຽວກັບກິດຈະກຳການພັດທະນາໂຄງການ ເຊັ່ນ: ບັນຫາທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບສິ່ງແວດລ້ອມ, ສັງຄົມ ແລະ ກ່ຽວກັບດ້ານວິຊາການ. ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງໄດ້ຖືກປະເມີນ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ເພື່ອກຳນົດຄວາມສຳພັນຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ, ຄວາມອ່ອນແອ, ແລະ ຄວາມສົນໃຈ ຢູ່ໃນ ແລະ ພື້ນທີ່ອິດທິພົນຕໍ່ກິດຈະກຳຂອງໂຄງການ. ການສ້າງແຜນທີ່ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໄດ້ຖືກວິເຄາະໂດຍອີງຕາມ ເຂດໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ, ຄວາມສົນໃຈ ແລະ ລະດັບຂອງຜົນກະທົບທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນ ໂດຍອີງໃສ່ຕາຕະລາງການວາງແຜນຂອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ຄຳນິຍາມຂອງແຕ່ລະກຸ່ມແມ່ນອີງໃສ່ແຜນທີ່ຂອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງປະກອບມີລະດັບ 1-ການຕິດຕາມກວດກາ, ລະດັບ 2-ແຈ້ງການ, ລະດັບ 3- ສົ່ງເສີມການມີສ່ວນຮ່ວມ, ລະດັບ 4- ການຜັກດັນ.

ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ SEP ໄດ້ຖືກວາງແຜນ ແລະ ປະຕິບັດຢ່າງຖືກຕ້ອງ ເຊິ່ງໂຄງການໄດ້ກຳນົດຫຼັກການພື້ນຖານ ຂອງ SEP ເຊິ່ງເອົາມາຈາກຫຼັກການພື້ນຖານ ຂອງ ESF ຂອງ AIIB ແລະ ດຳລັດ EIA ຂອງລາວ. ດັ່ງນັ້ນ, SEP ຕ້ອງໄດ້ຮັບການປະຕິບັດຕາມຫຼັກການທີ່ສຳຄັນດັ່ງນີ້: 1) ມີຄວາມຫມາຍສຳຄັນ, ເປັນປະໂຫຍດ ແລະ ຄວາມໂປ່ງໃສ; 2) ເຜີຍແຜ່ໃຫ້ໄວເທົ່າທີ່ຈະເປັນໄປໄດ້; 3) ສາມາດເຂົ້າເຖິງໄດ້, 4) ການສື່ສານແບບສອງທາງ; 5) ລວບລວມ; 6) ເປັນມິດກັບສິ່ງແວດລ້ອມ; 7) ການຕອບສະໜອງ; 8) ການຕິດຕາມກວດກາ.

ລະດັບການມີສ່ວນຮ່ວມມີຂອບເຂດກວ້າງຂວາງໃນເວລາທີ່ມີພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງທີ່ຫຼາກຫຼາຍ AIIB ESS1 ແລະ ESS3 ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ໂຄງການ “ໃຫ້ຄຳປຶກສາໂດຍບໍ່ເສຍຄ່າ, ການປຶກສາຫາລືລ່ວງໜ້າ ແລະ ແຈ້ງໃຫ້ຮູ້ (FPIcon) ແລະ ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຢ່າງກວ້າງຂວາງຂອງຊຸມຊົນເຜົ່າທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ ຖ້າຫາກກິດຈະກຳພາຍໃຕ້ໂຄງການຈະ (a) ມີຜົນກະທົບກ່ຽວກັບທີ່ດິນ ແລະ ຊັບພະຍາກອນ ທີ່ເປັນເຈົ້າຂອງແບບດັ້ງເດີມ ຫຼື ພາຍໃຕ້ການຄອບຄອງ ຫຼື ນຳໃຊ້ຕາມປະເພນີ; (b) ເຮັດໃຫ້ມີ

ການຍົກຍ້າຍຊົນເຜົ່າອອກຈາກທີ່ດິນ ແລະ/ຫຼື ການຈຳກັດການເຂົ້າເຖິງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດທີ່ຂຶ້ນກັບການເປັນເຈົ້າຂອງຕາມທຳນຽມ ຫຼື ພາຍໃຕ້ການຄອບຄອງ ຫຼື ການນຳໃຊ້ຕາມປະເພນີ; ຫຼື (c) ມີຜົນກະທົບອັນໃຫຍ່ຫຼວງຕໍ່ຊັບພະຍາກອນວັດທະນະທຳຂອງຊົນເຜົ່າ”.

ຂັ້ນຕອນ ແລະ ຫນ້າທີ່ຂອງ ຂະບວນການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ (GRM) ລວມທັງບົດບາດ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງແຕ່ລະອົງການຈັດຕັ້ງແມ່ນໄດ້ລະບຸໄວ້ໃນພາກຂອງ GRM ແລະ ຢູ່ໃນແຜນຈັດສັນຍົກຍ້າຍ.

ງົບປະມານສຳລັບການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ, ການຕິດຕາມ ແລະ ການລາຍງານ ຂອງ SEP ຈະຖືກລວມເຂົ້າໃນງົບປະມານ ISMC ສ່ວນງົບປະມານສຳລັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ SEP ຈະເປັນງົບປະມານໃຊ້ຈ່າຍຂອງຜູ້ຮັບເຫມົາກໍ່ສ້າງ, ISMC ແລະ ງົບປະມານ PMU.

ສ່ວນ PMU/DOR ໂດຍມີການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການຈາກ PTI ຈະຮັບຜິດຊອບໃນການວາງແຜນ, ການຊີ້ນຳ, ການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ/ການຝຶກອົບຮົມ, ການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ການລາຍງານ ຂອງ SEP ແລະ GRM. ບາງສ່ວນຂອງ SEP ຕາມລາຍລະອຽດຂ້າງເທິງ ຈະເປັນຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງທີ່ປຶກສາ ESIA ແລະ ຜູ້ຮັບເຫມົາ ຫຼື ISMC, ຕາມຄວາມຈຳເປັນ ແລະ ພວກເຂົາຈະເບິ່ງວຽກງານດັ່ງກ່າວຕາມຄວາມເໝາະສົມ.

ການຕິດຕາມກວດກາຈະສຸມໃສ່ຜົນກະທົບທີ່ລະບຸໄວ້ໃນ ESIA ແລະ ມາດຕະການຫຼຸດຜ່ອນຜົນກະທົບທີ່ສະເໜີໄວ້ໃນ ESMP, RP, GAP ແລະ PTI ໂດຍການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການ ຂອງ ISMC ຈະກະກຽມບົດລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າປະຈຳ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ 6 ເດືອນທ້າຍປີ ເພື່ອສົ່ງໃຫ້ AIIB ແລະ ADFD ກອງທຶນຄູເວດ.